

朝陽科技大學 099學年度第2學期教學大綱
Economics 經濟學

當期課號	3007	Course Number	3007
授課教師	陳映君	Instructor	CHEN, YING JUNE
中文課名	經濟學	Course Name	Economics
開課單位	財務金融系(四進)一A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	本課程包含個體經濟學及總體經濟學，首先認識經濟學的分析工具-市場機能，以探討人類之消費行為，生產抉擇及其相互關係，由此所決定的市場價格及資源配置之均衡情況，亦稱之為個體經濟之範疇，進一步了解市場失靈及政府公共決策的效果和影響。	Objectives	This course covers the basic concept of microeconomics and macroeconomics. Topics include price system, consumption and production theory, markets and pricing, input factor and its market mechanics, and then national income, fiscal policy, money policy, international trade and finance are also included in this course.
教材	經濟學三十二講 全華出版社	Teaching Materials	This course covers the basic concept of microeconomics and macroeconomics. Topics include price system, consumption and production theory, markets and pricing, input factor and its market mechanics, and then national income, fiscal policy, money policy, international trade and finance are also included in this course.
成績評量方式	平時考:30% 期中考:30% 期末考:40%	Grading	final test 40% normal 30% report 30%
教師網頁	http://lms.cit.cyut.edu.tw/blog.php?user=1994035&f=portfolio&m=profile		
教學內容	1.經濟學十大原理 2.像經濟學家相同地思考 3.依存性以及交易的好處	Syllabus	1.Ten Principles of Economics 2.Thinking Like an Economist 3.Interdependence and the Gains from Trade

尊重智慧財產權，請勿非法影印。